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Potom jsem viděl, hle tak veliký zástup, že by ho nikdo nedokázal sečíst, ze všech ras

kmenů, národů a jazyků, jak stojí před trůnem a před tváří Beránkovou... Zj 7, 9

V o l b y  d o  p a s t o r a č n í  r a d y  f a r n o s t i  –  s t r.  8 – 9



Nejen katolíci staví. Po více než padesáti
letech přenesl spořilovský evangelický sbor
své působiště definitivně na Jižní Město.
O víkendu 7. a 8. října totiž slavnostně otevřel
Sborový dům Milíče z Kroměříže.

Sportovního odpoledne
KCMT Open pořádaného 8. 10.

v rámci Dnů Prahy 11 se v Centrálním
parku na Hájích zúčastnilo asi 30 dětí.

Neznámý mladý umělec nám vyzdobil zeď fary
jedním ze svých děl. Děkujeme.
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PODZIMNÍ STŘÍPKY

V sobotu 23. 9.
si v Litoměřicích řekli své ano

Kateřina Wildová a bývalý pastorační
asistent a vedoucí klubu Na Dně

Jaromír Havlica.

Téhož dne, 23. 9., byli v Chyškách oddání
Vojtěch Dabrowski
a Václava Matějíčková.

PODZIMNÍ STŘÍPKY

Na titulní straně: freska v bazilice S. Angelo in Formis u Capuy – Itálie
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listopad můžeme nazvat dušičkovým měsícem. I počasí jako by tomuto názvu

dávalo většinou za pravdu. Podzim už je skoro pryč a klepeme se přicházející

zimou. Pomalu končí rok, slavnost Krista Krále dělá tečku zase za jedním

církevním cyklem. To všechno nás mimoděk vede k zamyšlením nad konečností

všech věcí, především našeho pozemského života.

Listopad se otevírá dvěma významnými liturgickými událostmi. Znají je i lidé

nevěřící, i když mají jejich význam posunutý. První listopad je zasvěcen slavnosti

Všech svatých. Pominu, že už i do našich skromných končin dorazil „Halloween“.

Druhého listopadu vzpomínáme na všechny věrné zemřelé. Na hřbitovech ten

den potkáme nejenom lid věřící.

Je jasné, že tyto dvě „památky“ spolu velmi souvisejí. Společným znakem je

to, že si připomínáme „ty na druhém břehu“, i když pokaždé různým způsobem.

Se svatými slavíme jejich vítězství, s „věrnými zemřelými“ prosíme, aby je Bůh

mezi svaté přijal. Zároveň si uvědomujeme, že církev není omezena jen na nás

živé. Je jasné, že nejsme sami a střed světa. Když v duchu porovnáme, kolik

generací tu žilo před námi a kolik to asi bylo lidí, s tím, kolik asi křes�anů právě

te� ještě chodí po zeměkouli, je jasné, že církev má své těžiště na onom světě. Ne

tady na zemi, ale u Boha. Často na to myslím při našich mších svatých. Myslím

na ty, kteří do našeho kostela chodili před námi a jsou tak jistě nějakým způsobem

s námi, když my slavíme eucharistii. Myslím si, že je to důležitá věc. Pomůže nám

to k pokoře, protože si uvědomíme, že nikdo z nás není pupkem světa. Když si

navíc připustíme, že právě našim předkům třeba vděčíme za kostel, ve kterém

se dnes můžeme scházet, a především za víru, vede nás to k vděčnosti – mnohem

hlubší, než může vyjádřit ono „Vzpomínáme“ na hřbitovních pomnících či

věncích, které jednou do roka položíme na hroby našich předků. A úvaha

pokračuje – jestliže jim za mnohé vděčíme, můžeme pro ně také něco udělat.

Můžeme za ně z pokladu církve zaplatit případný dluh malé lásky k Bohu a lidem.

Jenom Bůh samozřejmě ví, jak velký a jestli vůbec nějaký. Ale přesto je nejen

dobré, ale i spravedlivé prosit za zemřelé a přivlastňovat jim odpustky. Nenechme

se odradit tím, že toto slovo má v naší zemi už od husitů pejorativní nádech.

Důležitý je obsah, ne zvuk, kterým ten obsah vyjadřujeme. Jde o to, že my,

aktivitou sršící lidé, můžeme aktivně přispět těm, kteří už žádnou aktivitu vyvinout

nemohou a jen čekají, až jejich touha po Bohu dospěje do bodu, kdy se

s ním už budou moci spojit.

Nezapomínejme však, že touha po Bohu není jen pro mrtvé. Právě

naopak.

Přeji nám všem hodně chvil plných plodného zamyšlení.

Váš otec Karel
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Byla středa 20. září a já
usedala do autobusu s jasnou
představou o tom, jak prožiju
příští týden. Hodlala jsem pře-
žít cestu a pak strávit co nej-
více času v tichu římských
katedrál. Nejela jsem do Věč-

ného města za poznáním,
nehodlala jsem se nořit do
turistických průvodců a už
vůbec mě nelákaly davy lidí ve
frontách před galeriemi.

Chtěla jsem se modlit na
místech, kde se modlilo mno-

ho poutníků přede mnou,
a chtěla jsem prožít týden se
světci, jejichž kosti zde mají
„trvalé bydliště“. Byla jsem
rozhodnutá vytratit se před

každou akcí, která by hrozila
stát se sprintem po zapráše-
ných italských chodnících,
nezajímala mě historie, ani
umění, ani život současného
obyvatelstva. 

Ale po nemnoha dnech
jsem se přistihla, jak se spo-
lu s ostatními řítím kolem
Kolosea a snažím se zachy-
tit v hluku velkoměstské
dopravy něco z toho, co poví-
dá P. Benedikt, protože jeho
informace byly zajímavé

a užitečné. 
Hlavou prolétají korálky

vzpomínek: na ohromující
velikost katedrál... drama
barokních soch v nich... ticho
před svatostánkem... same-
tem polstrovaná klekátka...
oslňující záblesky fotoapará-
tů... dlouhý, předlouhý prů-
vod biskupů a kněží – tak
tady jsou!... na ticho, které
prosvítá mozaikami oken...
na západ slunce viděný skr-
ze ty vitráže... na postavu
namalovanou na stěně kata-
komb – člověka, který se
modlí a má ruce zvednuté
k nebi... jako my dnes… ten
pocit blízkosti... jistota, že
Pravda se prodere i nánosy
zlata a tunami mramoru...

V tichu římských katedrál
jsem strávila necelé tři dny.
Také jsem psala pohledy
a lízala zmrzlinu a pozorovala
ostražité bodyguardy Svatého
otce. Kupovala jsem drobnos-
ti pro své blízké a dávala si
pozor na peněženku. A s údi-
vem sledovala zbožné polské

poutníky, jak se ve snaze být
co nejblíž papeži tlačí na nás
víc a víc a šlapou nám na svrš-
ky a na palce u nohou... a bylo
nás tam moc a dostali jsme
papežské požehnání. A pak už
byl konec a my přijeli unavení
do chladné Prahy.

Zůstala v nás zkušenost
poutníků a někde daleko
jsme přidali naši modlitbu;
a ti, kteří tam přijdou, možná
ucítí její vůni.
To byla farní pouť do Říma

očima Renaty Černé.

Moje první pouť
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Svatí dnešních dní
Listopad začíná slavností Všech svatých.

Jména některých z nich známe z církevního
kalendáře, z jejich životopisů a krásných
legend. To jsou ti, co žili před námi. A co ti
dnešní? Dnešní svatí nedělají nic mimořád-
ného, ale všechno, co dělají, dělají mimořádně
dobře. Žijí všední život, ale s nevšední láskou,
milují Boha a své bližní. Jsou velmi kritičtí
k sobě a velmi mírní k druhým lidem. Jak je to
s námi? Platí to také o nás?

Litanie k svatým všedních dní nám to vyjadřu-
je velmi výstižně. Modlíme se v nich:

• Všichni svatí muži, kteří jste v nebi, protože jste poctivě a pořádně dělali svou práci,
orodujte za nás.

• Všechny svaté ženy, které jste v nebi, protože jste se z celého srdce a s láskou
staraly o domácnost a o své blízké, orodujte za nás.

• Všichni svatí rodiče, kteří jste v nebi, protože jste dobře vychovávali své děti, proste
za nás.

• Všichni stateční hoši, kteří jste v nebi, protože jste usilovali o sebevýchovu,
sebevzdělání, křesťanský styl života, orodujte za nás.

• Všechny svaté dívky, které jste v nebi, protože jste bděly nad krásou nejen těla, ale
i duše, orodujte za nás.

• Všichni svatí, kteří jste za života nebyli pochopeni a nedostalo se vám žádné uznání,
orodujte za nás.

• Všichni svatí, kteří jste v mládí žili jako svatý Augustin, orodujte za nás.
• Všichni neznámí svatí, kteří jste nikdy na sebe neupozorňovali, ale na svém místě

vždycky konali dobře svou povinnost, přimluvte se za nás.

Toto všechno nám dává představu, koho vlastně slavíme. Protože to není jen pár
mimořádných lidí, s nimiž se my nemůžeme měřit a s nimiž nemáme nic společného,
nýbrž je to opravdu nepřehledné množství lidí takových, jako jsme my.

A když právě budeme v následujících dnech přicházet na místa, kde odpočívají naši
blízcí, jistě si uvědomíme, kolik svatých tu odpočívá a čeká na slavné vzkříšení.

Tak jako narození je bolestným tajemstvím mezi matkou a dítětem, tak smrt je bolest-
ným tajemstvím mezi Bohem a člověkem. Smrt je veliké znovuzrození v Bohu. To vyjad-
řuje sílu křesťanství, v němž smrt ztrácí svou hrůzu.

I my můžeme slavit památku našich zemřelých bez smutku, v naději, že jim Světlo
věčné svítí. Tato místa nás učí, v čem je trvalá hodnota, co přežije i smrt. Učí nás, že
láska je elixírem nesmrtelnosti.

Váš jáhen Pavel



Plánované dokončení stavby je
25. 1. 2007. Následovat bude přejímací
a kolaudační řízení. Intenzivně pracují
všechna řemesla. Hrubé montáže sanity
jsou dokončeny. Dokončují se montáže
rozvodů topení a vzduchotechniky. Byla
zahájena montáž kotelny a strojoven
vzduchotechniky. V týdnu od 16. 10. bylo
zahájeno lití podlah. Jsou osazena prakticky všechna okna s výjimkou velkých vstupů (aby
nedošlo k jejich poškození). Probíhají finální úpravy povrchů stěn (před malíři). Podařilo se
vyřešit umístění alternativního hromosvodu na kříži tak, aby nepůsobil rušivě (díky firmě
NUAGE). V současné době by měly naplno probíhat terénní úpravy, po nichž budou násle-
dovat úpravy sadové. Jejich dodavatel (z Brna) garantuje takové ošetření vysazovaných
rostlin, že je možno sázet ještě v listopadu.

15. 9. web ČBK uveřejnil, že kardinál Vlk by v září příštího roku rád doprovodil do toho-
to centra papeže Benedikta XVI. při jeho návštěvě České republiky.

Jaroslav Jelínek, stavební technik AP
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Dne 5. října jsme se vypravili s ing. Jelín-
kem a se zástupci Metrostavu za paní Marií
Tomáškovou-Dytrichovou do Brodku u Pře-
rova, abychom s ní definitivně dohodli ulití
zvonů pro naše nové komunitní centrum. Na
nové věži budou znít tři zvony: sv. Jan Křti-
tel, sv. Václav a blahoslavená Terezie z Kal-
katy. Výzdobu zvonů provede ak. sochař
Daniel Trubač. (www.trubacdaniel.cz )

Původně se na věž počítalo se dvěma zvo-
ny a i ve smlouvě s Metrostavem máme
dodávku dvou zvonů. Ty jsou v ceně stavby,
včetně jejich montáže na věž.

Třetí zvon jsme dostali darem od pana Old-
řicha Hakena (10.12.1934– 21.9. 2005). Ten
koupil v roce 1976 chalupu v západních
Čechách. Nedaleko ní stála i zvonička. Dlou-
há léta upozorňoval na všech možných úřa-
dech a ústavech na její neutěšený stav.
Opravy se nikdy nedočkal. Když už zvonič-
ka hrozila zřícením, sám zvon sejmul
a uschoval. Nejprve ho nabízel památkovým

institucím a když o něj nikdo neprojevil
zájem, celý život jej opatroval. Na sklonku
života ho daroval naší farnosti, protože věřil,
že v církvi bude jeho místo.

Každý zvon se musí na věž zavěsit, ale se
zavěšením třetího zvonu se v rozpočtu nepo-
čítalo. Montáž zvonů provede firma Rosti-
slava Bouchala, taktéž z Brodku u Přerova.
Pan Bouchal ale nemůže zavěšení třetího
zvonu dodat sponzorsky.

Prosím vás tedy, pokud můžete, o přís-
pěvek na tento účel. Celkem je třeba za
zavěšení zbývajícího zvonu zaplatit část-
ku 30 000 Kč. Svůj příspěvek můžete ode-
vzdat buď v sakristii, nebo ve farní kan-
celáři. Všem dárcům předem srdečně
děkuji.

Zvony by měly být přivezeny do našeho
farního kostela 8. prosince. 

Váš otec Karel

Novinky
ze stavby

Z V O N Y  P R O  N Á Š  N O V Ý  KO S T E L
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Ř Í M S K O K A T O L I C K Á  F A R N O S T  P R A H A - C H O D O V

Vás srdečně zve na koncert

Na programu budou skladby těchto autorů:

M. A. Charpentier, G. F. Händel, J. S. Bach, P. J. Vejvanovský,

W. A. Mozart, A. Dvořák, L. Janáček

Pro seniory nebo farníky se sníženou pohyblivostí bude farnost vypravovat autobus.

Odjezd od kostela v 17.30 hod.

HUDBA HRADNÍ STRÁŽE A POLICIE ČR
pod vedením dirigenta Libora Krmáška

v bazilice sv. Markéty v Břevnově
dne 16. listopadu 2006 v 19.00 hodin

Tento benefiční koncert se pořádá na podporu
Komunitního centra Matky Terezy

•  V neděli 17.12. při mši sv. v 10.30 hod.

•  Žehnání provede pomocný biskup
pražský Mons. Karel Herbst.

•  Zvony byly ulity v Zvonařské dílně
Tomášková Dytrychová v Brodku
u Přerova (www.zvony-tomaskova.cz).

Žehnání zvonů
pro Komunitní centrum Matky Terezy

CHARAKTERISTIKY NOVÝCH ZVONŮ:

Jan Křtitel ladění: gis2

průměr: 490 mm
hmotnost: 75 kg

Svatý Václav ladění: H2

průměr: 420 mm
hmotnost: 45 kg

Matka Tereza ladění: cis3

průměr: 320 mm
hmotnost: 38 kg

První zvonění!!!
Poprvé se nové zvony rozezní v poledne
dne 25.12., kdy se, tak jako v loňském
roce, shromáždíme na místě stavby ke
zpěvu koled.
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Dohromady jste navrhli 53 kandidátů. Dost
dlouho trvalo, než se podařilo všechny navr-
žené kontaktovat, aby se vyjádřili, zda chtě-
jí kandidovat. Mnozí navržení svou kandi-
daturu odmítli, a tak tu máme nakonec
kandidátku, kterou si můžete prohlédnout
v tomto čísle Fchodovin.

Volby se uskuteční v neděli 19. listopadu po
každé mši svaté. Členové volební komise dají
každému z vás, komu už bylo 15 let, volební lís-
tek. Na něm zaškrtnete jedno jméno toho, kte-
rého chcete do pastorační rady zvolit, a lístek
vhodíte do volební schránky.

Celkem se volí tři členové. Zvoleni budou
ti, kdo získají nejvíc hlasů. Další tři budou
následně jmenováni.

Rád bych vás všechny požádal o hojnou
a odpovědnou účast v těchto našich volbách.
Mnoho pastoračních rad je už předem pohřbe-
no, protože si jak voliči, tak volení myslí, že je
to stejně jen formalita. Dejte si tedy práci a vol-
te uvážlivě a podle svého svědomí.

Pár bodů ze stanov PR pro inspiraci
Pastorační rada (dále jen PR) je poradním
a pracovním orgánem faráře.
K úkolům PR zvláště náleží:
! probouzet a prohlubovat vědomí spoluzod-

povědnosti za farní společenství a oživovat
spolupráci jeho členů;

! získávat a připravovat členy farního spole-
čenství pro službu předávání víry a jejího
prohlubování;

! přinášet podněty a návrhy pro přípravu
a slavení bohoslužeb a pro živou účast celé-
ho farního společenství na liturgii;

! podporovat službu v charitativní a sociální
oblasti a spolupracovat s místní Charitou
tam, kde je ustavena;

! vidět zvláštní životní situaci různých skupin
farního společenství a hledat účinnou pas-
torační a charitativní pomoc v jejich potře-
bách;

! podporovat vzdělávací činnost ve farnosti;
! pravidelně informovat farní společenství

písemně i ústně o práci a problémech ve
farnosti;

! společnými úkoly a akcemi posilovat vědo-
mí společenství.

K tomu bych ještě dodal, že by členem PR
měl být farník, který je pro ostatní dobrým pří-
kladem. Je často na mši svaté. Nedělní účast
na mši svaté je pro něj samozřejmostí. Do kos-
tela přichází včas. Vede dobře svou rodinu.
Účastní se aktivně života farnosti.

Připomínám ještě, že volební komisi jsem
jmenoval v tomto složení: Marie Zmátlová,
Ludmila Šilhavá, Jiří Krupička.

Předem vám všem za vaši účast děkuji.
Váš otec Karel

P astýři ať uznávají a podporují důstojnost laiků a jejich odpovědnost v církvi, využívají
rádi jejich moudrých rad, svěřují jim s důvěrou úkoly ve službě v církvi, ponechávajíce
jim svobodu a volnost v jednání, ba ať je povzbuzují, aby pracovali i z vlastního podnětu.

Ať uváží pečlivě a s otcovskou láskou všechny podněty, žádosti a přání předkládané laiky,
a mají v úctě a uznávají též pravou svobodu, která laikům přísluší v pozemské obci.

Od těchto rodinných vztahů mezi laiky a jejich pastýři se může očekávat mnoho dobra pro
církev, neboť tímto způsobem roste v laicích pocit odpovědnosti, povzbuzuje se jejich horlivost
a jejich schopnosti se snáze zapojují do činnosti pastýřů.Ti pak s pomocí zkušených laiků mohou
přesněji a vhodněji posoudit záležitosti duchovní i časné, takže potom celá církev za spolupráce
všech členů může snadněji uskutečnit své poslání pro život světa. Lumen gentium 37

19. l istopa du•Vol by do p



Celkem jste do pastorační
rady naší farnosti navrhli
53 osob. Kandidaturu
přijali tito farníci:

Birnbaumová Stanislava
Bílková Pavlína
Černá Jitka
Dabrowksi Stanislav
Fried Viktor
Fuchs Zdeněk
Hamalová Vlasta
Kabátová Bohuslava
Karhan Josef
Kloud Karel
Krupička Jiří
Lásková Marie
Macoun Pavel
Matlovičová Danka
Novotná Jaroslava
Olšanský Jaroslav
Pecka Vojtěch
Rendl Josef
Šilhavá Ludmila
Škoch Ladislav
Šmrhová Marie
Šnajdr Pavel
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pastorační ra dy farnosti

„Pastorační rady mohou a mají být zřizovány jen za tím
účelem, aby jejich činnost podporovala a vedla k účinné
evangelizaci společnosti, duchovnímu oživení a povznesení
farností, a tím sloužila k větší slávě Boží.“

Ze stanov Pastoračních rad Pražské arcidiecéze
Plný text stanov můžete nalézt na www.apha.cz

Volby do pastorační rady se uskuteční
při mších v neděli 19. listopadu



Přelom října a listopadu s sebou v posled-
ních letech pravidelně přináší obměny ve
složení týmu pastoračních asistentů křes-
ťanského centra. Ne snad z úcty k tradici
je přinese i ten letošní. Od 1. listopadu sta-
ne v čele KC nová ředitelka, naše farnice,
Romana Kraleva a po jejím boku Jan Jeřá-
bek. Personální oddělení sice ještě ani
nezačalo zpracovávat smlouvy a platové
výměry, ale uzávěrka Fchodovin nás tlačí,
takže jsem oba nové kolegy po e-mailu
poprosil, aby se nám trochu představili.

Romana: Je mi 36 let. Narodila jsem se
v Makedonii (tehdy ještě součást SFR Jugo-
slávie), v hlavním městě Skopje. Tamtéž jsem
také vystudovala ortodoxní teologickou fakul-
tu. Jsem původem Češka, a přesto, že jsem
dlouho žila mimo Českou republiku, jsem se
svého českého občanství nikdy nevzdala.
V dětství a v průběhu dospívání jsem každé
letní prázdniny trávila v Praze u babičky.
V Čechách žiji nastálo od roku 2001, kdy jsem
se sem přestěhovala se svým manželem.
O rok později se nám narodila dcera Leona.
Jan: Jsem ženatý. Rody obou rodičů pochá-
zí z oblasti Mělnicka. Od roku 1990 až do
doby zcela nedávné jsem pracoval jako uči-
tel angličtiny v různých oblastech průmyslu
a odborného školství, není to však moje jedi-
ná odborná profese. Bratr je vojenským léka-
řem v Praze.

Jakou roli pro vás hraje v životě Bůh?
Jaká spiritualita vás oslovuje?
Romana: Domnívám se, že vztah člověka
k Bohu je záležitostí osobní, intimní a přede-
vším velmi těžko sdělitelnou. Ze zkušenosti
vím, že by pokus vyjádřit slovy roli Boha
v mém životě skončil jen jakousi málo zají-
mavou „obecnou pravdou“. Ale přesto bych
zkusila na toto téma, spíše na téma víry

! 26. 9. Kaplička před svatostánkem v KC se dočkala nového koberce náhradou za
starý shnilý po letních povodních ! 28.9. Mší svatou v kapli sv. Ludmily jsme oslavi-
li slavnost jejího svatého vnuka ! 3.10. Konalo se první poprázdninové „nábožko“
! 6.10. Ode dneška hrají každý pátek v klubu Na Dně gymnazisté z Jižního Města
divadlo ! 11.10. Apoštolský nuncius věnoval klubu DIXIE osobní počítač ! 12.10.
Novými pastoračními asistenty v křesťanském centru se stali Romana Kraleva a Jan
Jeřábek ! 13.10. Celý den u nás pracovaly dvě dobrovolnice z firmy T-mobile !

16.10. Z KC jsme opět odvezli další hromady odpadu (přestože už druhým rokem neu-
stále vyvážíme nepotřebné věci, volného místa téměř nepřibývá).

Říjen v křesťanském centru

Nový tým
v Křesťanském centru

Romana Kraleva Jan Jeřábek
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Děkujeme vám všem za krásný čas prožitý ve zdejší farnosti, za všech-
no duchovní i světské (ale hlavně to duchovní). Svým nástupcům přeje-
me jen to nejlepší – málo vloupání, málo prasklých vodovodních trubek,
málo stresů. 

Když jsem v posledních měsících přemýšlel, čím bylo zaměstnání
v „kácéčku“ mezi jinými výjimečné, tak musím přes všechnu svou skep-
si a nechuť k náboženským sentimentům přiznat, že pracovat v domě,
kde je neustále přítomný eucharistický Ježíš. S postupujícími léty opravdu zjišťuji, co
v mladším věku pochopí jen ti omilostnění, že neviditelná Boží milost předchází a pře-
vyšuje všechno ostatní. Filip Malý

o sobě něco říct. V rodině jsem nebyla vycho-
vávaná jako věřící a antiteistická ideologie
tehdejší socialistické Jugoslávie vytvářela vůči
víře negativní prostředí. Jako u většiny lidí žijí-
cích v cizině se udržení si rodinných tradic pro
mou matku stalo velmi důležitou součástí udr-
žení si vlastní identity, proto mě nechala
pokřtít v katolickém kostele a oslava Vánoc
a Velikonoc u nás měla velký význam. Sama
jsem se stala věřící mnohem později, bylo mi
kolem 20 let, a rozhodně to nebylo naráz. Od
té doby má pro mne víra sice různá úskalí, ale
již mne nikdy neopustila.

V době, kdy jsem studovala, mě oslovova-
ly různé spirituality východní i západní círk-
ve, ale můj postoj k nim byl spíše v rovině
teorie. Mé nadšené teoretizování a filozofo-
vání z dob studia se postupem času a hlav-
ně, když jsem se stala matkou, změnilo. Od
té doby nacházím spiritualitu v každoden-
ním životě. Nechci říct, že bych uměla vidět
„posvátno“ za každým rohem, ale myslím si,
že tento svět je skvělým místem k tomu, aby-
chom se naučili svou „lekci“.
Jan: Nejtěžší otázka vůbec; trváte-li na defi-
nici, tedy roli konečnou. Z hlediska spiritua-
lity je to pravděpodobně stále spiritualita tzv.
pouštního mnišství a spiritualita mariánská. 

S jakými očekáváními přicházíte do křes-
ťanského centra?
Romana: Na práci se těším, ale nemám
konkrétní očekávání. Určitě se budu mno-
hému učit. Povolání, a zvláště takového dru-

hu, chápu jako službu. Vím, že je potřeba
vložit mnoho energie, že tato práce bude
vyžadovat mé plné nasazení.
Jan: Pokusit se realizovat terapeuticko-psy-
chologický a celostní pohled na člověka
v jeho konkrétním osobním kontextu, pře-
devším v práci s nemocnými a se seniory,
a to buď v terénu, nebo v KC.

Co jste už v životě zažili?
Romana: Vzhledem k tomu, že jsem žila na
Balkáně, zažila jsem mnohem extrémnějši
prostředí, než je tady v Čechách. Myslím
tím, jak z pohledu sociálního – tyto rozdíly se
tam v posledních letech zvětšují geometric-
kou řadou, tak z pohledu politického – boj
o moc byl vždy bez skrupulí, a v neposlední
řadě i z pohledu multietnických a vícenábo-
ženských vztahů. Jsem svým způsobem za
tyto zkušenosti vděčná. Naučilo to mnohé,
zvláště opravdovou toleranci.
Jan: Ledacos. Začínal jsem běhat vytrvalost-
ní běhy ve věku, kdy někteří většinou končí.
Když mi bylo asi čtyřicet, poznal jsem něko-
lik vytrvalců ve věku blízko k sedmdesátce...
v cíli byli vždy několik minut přede mnou. Je
hezké na ně vzpomenout. Zažil jsem ovšem
i připojování generátorů ve vodních a parních
elektrárnách k síti, organizování řídící práce
v podnicích, a v poslední době několikaleté
studium pastorační asistence.

Přeji vám, ať se vám daří.
Filip Malý



Vážení přátelé,
jako každý rok i v roce letošním musím
zaměřit svůj listopadový článek na získá-
vání finančních prostředků a žádost
o finanční výpomoc formou sponzorských
darů. Řídím Charitu 6. rok, takže velice
dobře vím, že finanční krize tradičně
nastává v prvním čtvrtletí kalendářního
roku. A příští rok nebude jiný. Naopak situ-
ace bude pravděpodobně ještě složitější
než v uplynulých letech.

Důvodem pro mé obavy jsou samozřej-
mě očekávané změny, o kterých jsem psa-
la v předchozích článcích. Minulou středu
jsem byla na ministerstvu práce a sociál-
ních věcí, kde probíhalo jednání se zástup-
ci neziskových organizací. Jednání se týka-
lo financování neziskových organizací pro
příští rok. Na ministerstvu se již sešly
všechny žádosti o dotace od poskytovate-
lů sociálních služeb. Reálná situace je
taková, že ministerstvo má v současné
době v rozpočtu finanční prostředky
k pokrytí zhruba 32% požadovaných dota-
cí. V celorepublikovém horizontu chybí cca
4 000 000 000 Kč. Přitom kraje i minister-
stvo ještě v červnu garantovaly zachování
stávající sítě služeb pro rok 2007 a zacho-
vání dotací přibližně ve stejné výši, jako
byla pro rok letošní. O problému se samo-
zřejmě stále jedná a modelů na řešení je
několik. Nejhorší možná varianta je samo-
zřejmě redukce sítě sociálních služeb, tedy
zavírání některých sociálních zařízení. Pro
roky následující by měla koncepce finan-
cování sociálních služeb vycházet z plánů
střednědobého rozvoje krajů, tedy jejich

části komunitních plánů rozvoje sociálních
služeb. Zkusím přeložit do češtiny. Každá
obec by si měla naplánovat, jaké sociální
služby potřebuje, v jakém rozsahu a s jaký-
mi náklady. Z toho se potom vykalkuluje
celková potřeba finančních prostředků pro
kraj a následně celou republiku. Většina
obcí zatím komunitní plán nemá, a tak
financování vychází ze současného mode-
lu poskytování služeb. Situace v tomto oka-
mžiku je ještě nejistější než obvykle touto
dobou. Zatím se dá jen velmi těžko odhad-
nout, zda finanční prostředky budou, v jaké
výši a především a hlavně kdy.

Protože neštěstí nechodí nikdy samo,
máme problémy i ve financování zdravot-
nického projektu. Naše zdravotní sestřič-
ky byly až do konce minulého roku finan-
covány z veřejného zdravotního pojištění
a celkem bez problémů si vydělaly na
pokrytí nákladů naší zdravotnické složky.
Veřejná zdravotní pojišťovna sice platila
se zpožděním, ale nakonec nám na účet
vydělané peníze dorazily v plné výši, byť
třeba o 6 měsíců později. Od ledna roku
2006 jsou ale vyhláškou Ministerstva
zdravotnictví určené limity, kolik si smí
zařízení domácí péče vydělat peněz. Náš
limit pro 2. pololetí 2006 pokrývá pouhých
70% ve skutečnosti vydělaných a fakturo-
vaných finančních prostředků. Limit nesta-
čí ani na úhradu čistých mezd zdravotních
sester. Při jednání na Ministerstvu zdra-
votnictví nám bylo řečeno, že prioritou
ministerstva je udržení vyrovnaného roz-
počtu zdravotních pojišťoven. Jsme tedy
v situaci, kdy (v souladu se smlouvami
s pojišťovnami) nesmíme odmítnout klien-
ta pojišťovny, pokud s ní máme uzavřenou
smlouvu, ani klientovi nesmíme fakturovat
rozdíl mezi skutečně odvedenou péčí
a úhradou zdravotní pojišťovny. Navíc
jsme tzv. indukovaná péče, takže naši prá-
ci, její rozsah i obsah předepisuje praktic-
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Zprávičky
z Farní
charity
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ký lékař. Ministerstvo spolu s pojišťovna-
mi tak částečně přesunulo zodpovědnost
za financování domácí péče na bedra
poskytovatelů. Jen pro ilustraci: ztráty cha-
ritních ošetřovatelských služeb z celé
republiky jsou dohromady necelých 10
miliónů korun, což je opravdu úctyhodné
číslo. Pro příští rok se zástupci domácí
péče opět se zdravotními pojišťovnami
nedohodli.To znamená, že výši plateb ze
zdravotního pojištění opět určí ministerská
vyhláška. Ta zatím není vydána. Je ale
jisté, že ve vyhlášce budou opět limity.
Pouze zatím nevíme, v jaké výši a jestli se
budou počítat z reálných fakturací nebo
z limitů. 

Výše popsaná reálná situace jasně
dokumentuje, že výhledy do budoucnosti

v neziskovém sektoru opravdu nejsou příz-
nivé. Samozřejmě jsou zde Evropské fon-
dy. Z těchto grantů se ale klasické sociál-
ní služby financovat prakticky nedají,
především pokud jsou poskytovány dětem,
seniorům nebo těžce zdravotně postiže-
ným – nezaměstnatelným skupinám oby-
vatelstva. Přesto o tyto finanční prostřed-
ky žádáme a budeme o ně žádat i nadále.
Samozřejmě udělám, co bude v mých
silách, abychom zdárně překonali všech-
na úskalí, která nás v příštím roce čekají.
Nejvíc sponzorských darů přijde vždy kon-
cem roku. Moc vás prosím, abyste na nás
letos nezapomněli a pomohli nám opět
přežít krizové 1. čtvrtletí. Všem našim stá-
lým i anonymním sponzorům děkuji za
podporu. Eva Černá

Aktuální tým Charity v nových charitních tričkách

Zleva: Mária Chlistovska, Marie Říhová, Alena Kadlecová, Eva Černá, Eva Šulcová, Jana
Kotrlová, Renata Černá, Dominika Pešková, Eva Holá, Zdeňka Jurenková, Marie Maříková,
Kateřina Brindzáková, Klára Irišková, Marie Křivanová, Jitka Pfeiferová, Ondřej Fruhbauer.
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KCJM – program l is topad
So 4.11. / 9.00–13.00 / Podzimní brigáda na zahradě (zahrada, vchod E)

Po 6.11. / 9.30 / Mgr. H. Korcová: Motivace u dětí, beseda z cyklu „Jak na to“
(Mateřské centrum Domeček, vchod E)

So 10.11. / 19.00 / Sahara Delight aneb Jak vypadá nebe na Zemi? Pomalá hud-
ba, střídmé slovo a vydatné foto z putování Marokem – cesto-
vatelské promítání, které přesahuje běžný dokumentární žánr
(Klub Na Dně, vchod E)

Po 13.11. / 9.30 / Ing. M. Bumbálková: Papírové nebo látkové pleny, beseda
z cyklu „Jak na to“ (Mateřské centrum Domeček, vchod E)

Po 13.11. / 16.00 / Doc. Ing. Jaroslav Polák, DrSc.:  17. listopad, setkání Sdru-
žení křesťanských seniorů (Klub Na Dně, vchod E)

Po 20.11. / 9.30 / Mgr. R. Kraleva: Ikonografie aneb o křesťanských obrazech,
beseda z cyklu „Jak na to“ (Mateřské centr. Domeček, vchod E)

Po 27.11. / 9.30 / Mgr. M. Šlaisová: Prevence jednostranného zatížení zad, bese-
da z cyklu „Jak na to“ (Mateřské centr. Domeček, vchod E)

BEZPLATNÁ PRÁVNÍ PORADNA (každou středu 16.00 – 18.00) nutno objednat se
na tel. 774 171 556 (poradna Rada a pomoc, vchod B)

Křesťanský sportovní klub
Miniškola sportu (každé pondělí od 15.00 hod.)

přihlášky na tel. 603 256 411 (sraz metro Opatov)
Aerobik pro děvčata (každý čtvrtek od 17.30 hod.)

přihlášky na tel. 603 256 411 (farní sál, Na Sádce 18, Chodov)

Klub DIXIE
Pondělí – pátek 14.00 –18.00 hod.

Klub Na Dně
Informace o aktuálním programu na plakátech
nebo na www.kaminek.org/nadne.

Soukromá umělecká škola Altera Pars
Keramická dílna pro veřejnost
Pro veřejnost je otevřena keramická dílna (pro děti i dospělé).
K dispozici hrnčířský kruh, zájemci si mohou domluvit návštěvu
na telefonu 603 180 180 (pí Sehnoutková).
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! Ve středu 1.11. v 19.30 bude v křesťanském centru modlitební setkání. Scházíme se
každou první středu v měsíci a zváni jsou všichni, kdo se chtějí společně modlit.

! Ve čtvrtek 2.11. je Vzpomínka na všechny věrné zemřelé. Mše sv. v tento den budou
v 6.30 a ve 12.00 v kostele a v 18.00 v kapli.

! V neděli 5.11. při mších sv. proběhne listopadová sbírka na Arcidiecézní charitu. V roce
2005 bylo v arcidiecézi celkem vybráno 484 551,– Kč a celá částka byla odeslána na účet
Arcidiecézní charity Praha.

! Setkání maminek na mateřské dovolené budou od měsíce listopadu probíhat každou stře-
du. Výjimkou je středa 29.11., kdy se setkání kvůli burze neuskuteční. 

! Rektor Arcibiskupského semináře v Praze spolu se seminární komunitou zve mladé muže
od 15 let na víkendové setkání s bohoslovci a představenými na téma „Moje povolání“.
Setkání se koná ve dnech 24.–26. 11.

! V neděli 3.12. jsou všichni farníci srdečně zváni ke společné modlitbě křížové cesty na
Petřín. Sraz ve 14.30 na nádvoří Strahovského kláštera před bazilikou.

! V pátek 12.1. se v sále KD Opatov uskuteční FARNÍ PLES. K tanci i k posezení s přáteli
jsou srdečně zváni všichni farníci! Prodej lístků budou již tradičně po mších sv. zajišťovat
Ludmila Kleňhová a Marie Doležalová.

I N F O R M A Č N Í S E R V I S

OZNÁMENÍ: Protože se mezi farníky nekontrolovatelně množí duplikáty klíčů od farního sálu,
dojde ke konci roku k výměně zámku od vstupních dveří. Prosím proto všechny, kdo ke své
činnosti farní sál využívají a tento klíč potřebují, aby se (nejlépe po předchozí domluvě) u mě
přihlásili a vyzvedli si nový. Omlouvám se také za případné komplikace a dočasná omezení,
jež s sebou přinese toto opatření, které je v zájmu nás všech. Martin Flosman

P O D Z I M N Í  B U R Z A  O B L E Č E N Í  A O B U V I  2 0 0 6
Zvu vás na podzimní burzu oblečení a obuvi, která se bude konat ve farnosti sv. Františ-

ka z Assisi v Praze 4 – Chodově ve farním sále.

PŘÍJEM oblečení a obuvi • v neděli  26.11. po 1. a 2. mši, cca do 12 hod. (v době mše zavřeno)

• v pondělí 27.11. od 16 do 19 hod.

VYBRAT si můžete přijít • v úterý 28.11.  od 16 do 18 hod.
• ve středu 29.11. od 16 do 18 hod.

Věci, které přinesete do burzy, mohou být poškozené, ale musí být čisté! Po přebrání
budou odvezeny Diakonií Broumov k dalšímu využití. Příspěvek na dopravu bude i tento-
krát vítán.

Protože již není v silách a možnostech několika jednotlivců zajistit potřebné množství kra-
bic na balení, naléhavě prosím, aby každý, kdo může, přinesl co nejvíce těchto krabic nebo
alespoň velké pytle. 

Také prosím o pomoc při balení a při následném úklidu ve středu 29.11. od 18 hod.

Bližší informace na tel. 311 513 589 (jen do 20.11.) nebo na mob. 737 374 921.

Jolana Šimandlová
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Sv. František Sv. Ludmila

Pondělí 6.30 

Úterý 18.00 + adorace

Středa 18.00 

Čtvrtek 18.00

Pátek 18.00

Sobota 7.30; nešpory: 19.00 

Neděle 8.30    10.30   20.00 10.00

PRAVIDELNÉ BOHOSLUŽBY

" e-mail

Karel Kočí (administrátor) 777 101 941 kkoci@czn.cz

Benedikt Hudema (farní vikář) 724 209 774 benedikthudema@atlas.cz

Ondřej Pávek (výpomocný duchovní) 603 235 606 ondrej.pavek@t-email.cz

Pavel Urban (jáhen) 272 911 264

Romana Kraleva (ředitelka KC) 603 918 901 romi36@seznam.cz

Martin Flosman (past. asistent) 777 637 280 flosmanm@post.cz

Jan Jeřábek (pastorační asistent) 605 787 573 jan.jerab@tiscali.cz

Eva Černá (ředitelka Charity) 737 322 569 charita.chodov@email.cz

Kancelář Charity (peč. služba) 272 941 972 charita.chodov@email.cz

Fara a kostel
sv. Františka z Assisi
Na Sádce 18, 149 00 Praha 4 
"/fax: 272 934 261 
fara.chodov@volny.cz
http://www.kcmt.cz

Křesťanské centrum JM
Modletická 1401, 149 00 Praha 4 
" 774 171 556
krestanske@centrum.cz
http: //kcjm.duch.cz
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Jako Ježíš umřel a vstal z mrtvých,
tak s Ježíšem přivede Bůh i ty,
kdo zesnuli ve spojení s ním.
A jako pro svoje spojení s Adamem
všichni propadli smrti, tak zase
pro svoje spojení s Kristem
všichni budou povoláni k životu.

Z mešní liturgie


